
  



 

Saáry Ákos vagyok, az ELTE TTK földtudomány szakos hallgatója. Terveim szerint a  

2015/16-os tanév őszi félévében fejezem be a tanulmányaimat. 

Már középiskolásként is részt vettem az ottani, meglehetősen rövid életű iskolai lap szerkesztésében, 

majd három évig voltam a Karima (a Műegyetem Építőmérnöki Kari lapja) szerkesztőségének tagja. 

Az elmúlt két hónapban megbízottként töltöttem be a Tétékás Nyúz főszerkesztői tisztségét, míg a 

korábbi években sokszor írtam cikket, készítettem interjút (Vitézy Dávid, BKK), fél évig voltam 

rovatvezető (Helyvektor), olvasó-, tördelő- és vezetőszerkesztettem is több alkalommal. 

Úgy gondolom, hogy az elmúlt két hónap rengeteget segített nekem abban, hogy egy kicsit jobban 

megismerjem saját vezetői képességemet, belekóstoljak a tisztség betöltésével járó felelősségbe, illetve 

hozzászokjak a munkakörnyezethez. 

Még Gansperger Gábor főszerkesztősége alatt csatlakoztam, tőle tanultam a szerkesztéshez 

szükséges fegyelmet. Később Fontányi Andor és Török Balázs vezetése alatt is segítettem az újság 

megjelenését. Mindhárom főszerkesztő munkáját tisztelem, komoly felelősséget jelent a nyomukba 

lépni és folytatni munkájukat. 

 

Már középiskolás koromban is jól fogalmaztam, sosem okozott problémát egy három vagy öt oldalas 

beadandó elkészítése. Szerettem írni, és általában sikerült jól megfogalmaznom a mondanivalómat. 

Az egyetemen aztán belekóstolhattam az újságírásba, és azóta ez a hobbimmá vált, kiegészülve az 

újság szerkesztésével. Maximalistának tartom magam, ezért mindig törekszem arra, hogy a lehető 

legjobb munkát adjam ki a kezeim közül, rosszul érzem magam, ha valami nem áll össze a legapróbb 

részletig. 

A Tétékás Nyúz az ELTE egyik legnagyobb példányszámú és legsűrűbben megjelenő kari lapja.  

1990-es indulása óta ennek köszönhetően körülbelül 650 kiadott lapszámmal kedveskedett az 

egyetem hallgatóinak. Hatalmas megtiszteltetés egy ilyen újság élére állni és hozzájárulni 

történelméhez. 

Főszerkesztőként elsődleges célom, hogy az újság továbbra is olvasmányos, hasznos lap legyen, 

azonban úgy gondolom, eddig nem aknáztuk ki a benne rejlő potenciált. Ezt leginkább két irányból 

közelíthetjük meg: egyrészt a tartalom nem volt esetenként elég magával ragadó és figyelemfelkeltő, 

másrészt pedig a cikkek minősége hagyott időnként némi kívánnivalót maga után. Utóbbi szintén 

több tényező hozadéka: a lapot nem profik szerkesztik (bár lelkesedéssel sok minden helyettesíthető), 

valamint nagyon gyakran egyszerűen nincs idő a késve leadott cikkek átolvasására a nyomdába adási 

(tőlünk független) határidő miatt. Ez – úgy gondolom – kellő motivációval kiküszöbölhető, így fontos 

feladatomnak tartom a probléma megoldását. 

A Tétékás Nyúz feladata napjainkig elsősorban a Hallgatói Önkormányzat lapjaként a HÖK 

rendezvényeinek és működésének megosztása volt a hallgatókkal. Azonban úgy látom, hogy ma 

ilyen információk megszerzésére nagyon kevesen vesznek a kezükbe nyomtatott sajtóterméket, 

hiszen az internet világában sokkal gyorsabban terjednek a hírek online, a közösségi oldalakon vagy 

éppen ismerőseink révén. Ennek ellenére fontos, hogy legyen egy hivatalos platform is ezekre, 

csakhogy ennél sokkal többet kell nyújtania a hallgatóknak, hogy szívesen kézbe vegyék az újságot. 



 

Ennek megvalósításra több ötletem is van, amelyeket az alábbiakban részletezni fogok. Először 

azonban tekintsük át az egyik legfontosabb feladatot. 

 

Mint köztudott, elég nehéz felépíteni egy jól működő szerkesztőséget olyan munkakörnyezetben, 

ahol meglehetősen gyorsan cserélődnek a munkatársak, azonban vannak lehetőségeink így is 

maximalizálni a hatékonyságot. Sajnos a Nyúz-nál nincs olyan képzés, mint a HÖK-ös tisztségviselők 

esetében, és sajnos az érdeklődés is elmarad mondjuk egy Mentorprogramtól, de ezt én részben annak 

tulajdonítom, hogy a hallgatók sokkal kevesebbet találkoznak ezzel a lehetőséggel, velünk 

Nyúzosokkal, mint a HÖK képviselőivel, mentoraikkal. Ezért is szeretném elsősorban a mentorokat 

bevonni, hiszen rajtuk keresztül érhetjük el legkönnyebben a gólyákat, akik a legtovább maradnak az 

egyetemen, így rájuk lehet alapozni. 

Szeptember óta, ahogyan azt a  is olvashattátok, a toborzás – Nyúzos mércével  

mérve – kimondottan sikeres volt, hiszen az aktív szerkesztők száma közel megduplázódott. Ennek 

ellenére még mindig kevés cikkírónk van, akik – részben emiatt – túlterheltek, így továbbra is fennálló 

problémáról beszélünk. Szerencsére a Nyúz-nál a tagfelvétel folyamatos, így a téma nem veszti el 

aktualitását. Célom egy jól működő csapat létrehozása, ennek alapjait úgy gondolom, megbízottként 

lefektettem. 

A TTK-ra általában nem újságírók jelentkeznek, ugyanakkor valamennyire mindenképpen 

kényetlenek vagyunk megtanulni kifejezni magunkat, kutatómunkát végezni, és ezek gyakorlásában 

a cikkírás segít. Az sem árt, ha egy poszter összeállításához komolyabb programokat tudunk 

használni a Microsoft Wordnél. Ez egyből két példa arra, miért is jó dolog a Nyúz-hoz jönni akár már 

gólyaként, de persze később is. Szeretném, ha az új tagoknak gyorstalpaló tanfolyamot tarthatnánk 

mind a cikkírás mikéntjéről, mind az olvasó- és tördelőszerkesztésről, amelyek hasznosak lehetnek 

az újság keretein kívül is a későbbiekben. Az Alakuló Küldöttgyűlést megelőző pénteken tartjuk az 

első ilyen képzést az új tördelőszerkesztőknek, akikhez nagy reményeket fűzök, ennek 

tapasztalatairól a Küldöttgyűlésen kérés esetén szívesen beszámolok. 

A toborzásra a Mentorprogram segítségén kívül alkalmas lehetne Nyúzos Nyílt Nap-ok szervezése is, 

ahol bármely hallgató megnézheti, hogyan készül az újság egy interaktív szerkesztés keretein belül. 

Arra gondoltam, hogy a tavalyi újságíróklubhoz hasonló hirdetési időszak után minden 

érdeklődőnek be tudnánk mutatni, mi történik egy cikkel a beérkezéstől a nyomdába kerülésig, 

összehasonlíthatnának olvasószerkesztés előtti és utáni cikkeket (régi cikkekre gondolok, név nélkül, 

vagy akár külön erre a célra készült írások is lehetnek), belekukkanthatnak a tördelésbe. Emellett 

természetesen lehet kipakolni régi Nyúz-okat, és minden kérdésre szívesen válaszolok ezúttal is (mint 

mindig). Készíthetnénk interjúsorozatot is a hallgatókkal, mit gondolnak a Nyúz-ról (hogyan készül, 

kik csinálják, hogyan lehetne jobbá tenni, stb.). Ezek mind fokoznák az újság ismertségét köreikben. 

Mindkét említett programpontot szeretném megvalósítani a tavaszi félévben. 

  

Bár a Tétékás Nyúz az elmúlt években számos színvonalas, tájékoztató, tudományos, sőt szórakoztató 

cikket vonultatott fel hasábjain, mint már említettem, szerintem közel sem használtuk ki az újság 

lehetőségeit. A HÖK-kel kapcsolatos információk, hírek megjelentetése mellett szeretnék lehetőséget 

biztosítani a hallgatóknak is, hogy megjelentessék nyomtatásban cikkeiket, gondolataikat.  

A szakdolgozatot, TDK-t író ELTE polgárok számára kiváló lehetőséget biztosíthat az újság témájuk 

http://ttkhok.elte.hu/sites/default/files/kgy-anyagok/2014-11/megbizott_foszerkeszto_beszamolo.pdf


 

összefoglalására, bemutatására hallgatótársaik felé. E célból lehetne indítani új rovatot, akár 

időszakosan is. 

Az elmúlt hetekben visszahoztam a Négyeshatost, mint hallgatói rovatot, hiszen amikor megérkeztem 

az újsághoz, ez kimondottan nagy népszerűségnek örvendett a hallgatók körében, és már jelent is 

meg írás a szerkesztőségen kívülről benne idén. El tudnék képzelni kollégiumi „életvezetési 

tanácsadást” is, hasznos tippekkel, trükkökkel, például hogyan maximalizáljuk a helykihasználást 

egy kis szobában, mit főzzünk, ha épp senki sem látja és hasonlók. 

Mindemellett fontosnak tartom a régi rovatok újraértelmezését is. Például a Helyvektor már az előző 

évben elindult egy új irányba, miszerint nemcsak éttermekről és teázókról írtunk, hanem egyéb 

szórakozási lehetőségekről (pl. ParaPark) is. A Mozizóna mellé lehetne hozni egy testvérrovatot, 

amelyben nem premierfilmekről, hanem régebbi nagy kedvenceinkről írunk (Házimozizóna), 

amelyeket valószínűleg kevesen (vagy kevesebben) ismernek. 

A HÖK-ös beszámolók írása mindig egy kényes téma volt az újság életében. Szeretném, ha ilyen 

szempontból jobban tudna együtt működni a Nyúz és a HÖK többi része, hiszen mindannyiunk 

érdeke, hogy ezen cikkekben lehetőleg egyáltalán ne legyen hiba. Ehhez azonban elengedhetetlen a 

dokumentumok időben történő beérkezése, hogy az olvasószerkesztők át tudják olvasni azokat, 

hiszen mindenki hibázik. Ezen együttműködés segítésére ötletem, hogy néhány eseményről például 

írhatnánk interjú formájában. Bár lehet, hogy erre nincs igény, mivel valószínűleg kicsit több munkát 

jelent, szerintem a cikkek lényegesen olvasmányosabbá válhatnak általa. 

Október eleje óta működik egy megosztott mappa, ahol a Hallgatói közélet cikkei íródnak. Szeretném, 

ha a HÖK tagjai a jövőben az eddiginél sokkal lelkesebben osztanák meg az általuk szervezett 

programokról (kirándulások, avatók, bulik, társasjátékestek) a tapasztalataikat, hiszen fontos, hogy 

ha itt van ez a lehetőség (a Nyúz), akkor kihasználjuk azt. A mappában lévő beosztásban 

megtalálható, hogy melyik hétre kitől várunk cikket, de ettől természetesen bármikor el lehet térni, 

ha valakinek közlendője van. 

 

A szerkesztőségnek elsősorban nem munkahelynek, hanem egy baráti körnek kell lennie, 

ugyanakkor lényeges, hogy ne veszítse el az eredeti célt. Fontosnak tartom a rendszeres 

szerkesztőségi gyűlések visszaállítását, a többnapos szerkesztéseket a megfelelő minőség érdekében, 

ezzel párhuzamosan – lehetőség szerint – visszaszorítani az online szerkesztéseket. Természetesen az 

internet által nyújtott előnyöket badarság lenne elvetni, az elmúlt hónapokban bevezettem egy új 

cikkleadási és munkára jelentkezési rendszert, amely eddig kiválóan működött. Célom a rendszer 

továbbfejlesztése, hogy még könnyebben használhatóvá váljon, illetve ennek megismertetése a 

szerkesztőség tagjaival. 

A szerkesztőségi gyűléseken mindenképp jó lenne átbeszélni a következő lapszám tervét, lefixálni a 

tartalmat, hogy mindenkinek legyen ideje megírnia az elvállalt cikket, és úgy általában beszélni az 

újság helyzetéről. Jó lenne, ha ezeket meg tudnánk oldani olyan formában, hogy akár a HÖK-kel 

együtt beszéljünk (legalább alkalmanként), hiszen egyrészt több embernek több ötlete lehet a jövővel 

kapcsolatban, másrészt pedig a HÖK-ös oldalak révén őket is érinti a dolog. 

Ezzel kapcsolatban szeretnék egy konkrét célt kitűzni: szeretnék egy „beszélgetést” szervezni, ahol a 

HÖK illetékesei, illetve a Választmány bármely tagja leülhetnek a szerkesztőség tagjaival, és 

átbeszélhetik, hogy mit várnak el egymástól. Így a szerkesztők is tisztában lehetnek azzal, mit 



 

szeretne a HÖK az újságban látni, illetve az illetékesek is meghallgathatják, mit gondolnak a 

szerkesztők többek között a díjazásukról. 

Mindemellett a minőségellenőrzési rendszert is szeretném hatékonyan bevezetni, hiszen 

mindannyiunk érdeke, hogy ne kerüljön a nyomdából a hallgatók kezébe egy hibáktól hemzsegő 

újság, illetve nem szeretném azt sem, hogy a szerkesztőség tagjainak bosszúság legyen az újabb 

lapszámokon dolgozni. Ez elsősorban a cikkírókat, olvasó- és tördelőszerkesztőket érinti. Célom egy 

átlátható, számon kérhető rendszer kidolgozása, amely esetleg az adott ember díjazását is érinti. 

Fontos, hogy nem a hallgatók kedvét szeretném elvenni a munkától, ugyanakkor szerintem ahol egy 

ejnye-bejnye nem segít, ott komolyabb lépéseket kell tenni. E rendszer alapelveit összeállítottam és a 

szerkesztőség tagjaival átbeszéltem, így esetleges megválasztásom után szeretném mihamarabb 

életbe léptetni. 

 

Bár a papír alapú archívum alapjait Fontányi Andor már összeállította, rengeteg felesleges újság 

hever a Déli Hallgatói Irodában. Az új irodavezetővel (Fetter Dávid) együttműködve úgy 

határoztunk, hogy esedékes a korábbi újsághalmot átválogatni, eltenni, amire valóban szükség van, 

és megszabadulni a feleslegtől. A tényleges archívum mellé szeretnék összeállítani egy úgynevezett 

lapozgatható archívumot, amely mintegy könyvtárként funkcionálhatna (nem számítok nagy 

rohamra a hallgatók részéről, de bármi megtörténhet), illetve a szerkesztőknek is segítséget 

nyújthatna az újabb lapszámok szerkesztése során. 

Emellett tervben van egy kisebb pakk léterhozása, amely felöleli a Nyúz lassan 25 éves történelmét, 

amelyet olyan népszerűsítő alkalmakkor lehetne a hallgatók elé tárni (a friss számok mellett), mint a 

pályázatban korábban is említett Nyúzos Nyílt Nap, vagy akár a LEN, illetve bármely más, a kart 

népszerűsítő rendezvényen, ahol a Nyúz kaphat egy külön kis standot. 

Mivel a fenti szériákon kívül is rengeteg újság van a HALI-ban, ezekből szeretnék lehetőséget 

biztosítani a hallgatóknak, hogy kipótolják esetlegesen hiányos gyűjteményüket. Erről az újságban 

szeretnék megjelentetni hirdetést, esetleg plakátot a Campus hirdetési felületein. A megmaradó 

lapszámok elhelyezése továbbra is kérdéses, konkrét ötletem a problémára nincs, minden javaslatot 

szívesen fogadok. Nem tudom, van-e olyan raktár, ahová be lehetne csomagolni, de nem vagyok 

biztos abban, hogy ennek sok értelme lenne. 

A papíros archívum mellett fontosnak tartom a digitális verzió létrehozását is, hiszen mindenképpen 

könnyebben kereshető, kezelhető adattömeget kaphatunk ezáltal. Jelenleg csak egy korlátozott (a 

szerkesztőség tagjai számára) hozzáférésű, kissé hiányos archívum van a 30–49. félévfolyamot 

illetően, szeretném ezt a közeljövőben kiegészíteni és nyilvánossá tenni. 

 

A Tétékás Nyúz jelenleg is elérhető a Facebookon és az issuu.com-on, azonban fontosnak tartom egy 

saját honlap létrehozását. Az elmúlt két hónapban az informatikussal (Fetter Dávid) elkezdtük egy 

modern felület kialakítását, ezt szeretném a következő félévben véglegesíteni. Bízom benne, hogy a 

jól működő honlapban minden hallgató örömét leli majd. Az archívum mellett szeretnék 

információkat megjelentetni a szerkesztőségről, a csatlakozás lehetőségeiről és a szerkesztés 

folyamatáról is a menüben, emellett hosszú távon lehetne a Nyúz-nak külön online tartalma is, hiszen 

bár hetente jelenünk meg, így sem lehetünk teljesen naprakészek. 



 

 

Amikor megbízottként tisztségbe léptem, a szerkesztőség feladatai leginkább szájhagyomány útján 

terjedtek, ami esetenként komoly félreértésekhez vezetett. Az elmúlt időszakban hozzáfogtam a 

korábbi években megszerzett tapasztalat dokumentálásához, ezt szeretném folytatni és kiegészíteni, 

hogy minden szerkesztőségi tag könnyen juthasson egyértelmű információkhoz arról, hogy mibe 

vágja a fejszéjét, ha jelentkezik a Nyúz-hoz. Célom továbbá egy főszerkesztői kisokos létrehozása, 

hogy ne fordulhasson elő a jövőben, hogy bármely feladatkör elhanyagolásra kerüljön. 

  

Elődöm, Török Balázs bevezette a tematikus lapszámokat, amelyek érdekes színt vittek a megszokott 

lapszámok sorába, ezt az ötletet szeretném mindenképpen továbbvinni megfelelő téma esetén. 

Eddig nem esett szó a legalapvetőbb feladatról, és nem szeretném, hogy a pályázatban ne legyen 

megemlítve: természetesen törekedni fogok arra, hogy a heti megjelenést folyamatosan biztosítsam, 

lehetőségeimhez mérten az újság minden alkalommal időben nyomdába kerüljön, illetve online is 

elérhetővé váljon a megjelenés napján. 

 

Biztos vagyok benne, hogy az újság vezetése nem egyszerű feladat, ugyanakkor szeretem a 

kihívásokat és késznek érzem magam erre. Röviden összefoglalva, a Nyúz szerintem jó irányba haladt 

az elmúlt évek során, minden korábbi főszerkesztő hozzátett egy kis darabot a személyiségéből és 

előnyére változtatta az újságot, így jó alapokra építhetek és fejleszthetem tovább azokat. 

Legfontosabb feladataimnak a cikkírói kör bővítését, az új (és régi) tagok képzését, a HÖK-ös cikkek 

olvasmányosságának javítását (a szerkesztőség és tisztségviselők kapcsolatának szorosabbá 

tételével), a nem megfelelően ellenőrzött cikkek eliminálását, illetve az archívumok összeállítását 

tartom. 

Köszönöm, hogy elolvastad a pályázatomat! Bármilyen kérdésre készségesen válaszolok, illetve 

kritikát, hozzászólást szívesen fogadok a saaryakos(at)gmail.com e-mail címen vagy személyesen. 

Budapest, 2014. november 6. 

Tisztelettel, 

Saáry Ákos 

+3630/430-5873 
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